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Protokół Nr 32 

z obrad trzydziestej drugiej sesji Rady Miejskiej w Więcborku odbytej  

w dniu 31.05.2017r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 13:55. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U.  2016r.poz. 

446/ 

 

Radna nieobecna usprawiedliwiona – p. Beata Kopta. 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego    - Andrzej Marach 

5. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku 

w Więcborku       - Danuta Zawidzka 

6. Dyrektor Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

7. Inspektor ds. Informacji Publicznej, Ewidencji Działalności 

Gospodarczej i Danych Osobowych    - Ewa Kiestrzyn –Kobus 

8. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

9. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego „E-Krajna” - Ewa Szydeł 

10. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida 

 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej. 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Przyjęcie sprawozdań finansowych jednostek gminnych oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Więcbork za 2016 rok wraz z informacją o stanie mienia za rok 2016: 

a) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu  
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b) Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca wniosku  

w sprawie absolutorium 

c) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej 

d) Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2016r.  

i sprawozdaniami z wykonania planów finansowych jednostek samorządowych. 

e) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 rok. 

f) Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium – głosowanie nad projektem 

uchwały w sprawie udzielenia absolutorium  dla Burmistrzowi Więcborka  

z tytułu wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2016r. zgodnie z wnioskiem 

Komisji Rewizyjnej. 

8. Przyjęcie sprawozdania z wykonania rocznego programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pożytku publicznego oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego za 2016 rok oraz założeń na rok 2017. 

9. Przyjęcie uchwały w sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli 

zatrudnionych w przedszkolu oraz szkołach, dla których Gmina Więcbork jest organem 

prowadzącym. 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia na terenie gminy Więcbork liczby punktów 

sprzedaży napojów alkoholowych zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem 

piwa) przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży i w miejscu sprzedaży oraz 

zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody. 

12. Przyjecie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zakończenie. 

 

 

Ad. 3 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z XXXI sesji 

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Protokół przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 4 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami.  

 

3.05.2017r. – udział w obchodach Święta Konstytucji. Tego samego dnia 

Wiceprzewodnicząca RM p. Anna Łańska była obecna na Mistrzostwach Świata  

w Podnoszeniu Ciężarów, które odbyły się w obiektach więcborskiego lasku miejskiego. 

16.05.2017r. – Przewodnicząca RM wraz z Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury  

i Sportu RM i Przewodniczącym Komisji Rolnictwa /…/ RM  z okazji miesiąca bibliotekarzy 

i bibliotek, uczestniczyła w akcji „Radni Czytają Dzieciom” 

18.05.2017r. – udział w „Biegu Wiosny” na stadionie miejskim. 
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23.05.2017r. - udział w obchodach Dnia Matki w Zakrzewku. 

26.05.2017r. - udział w Powiatowych Obchodach Dnia Matki / miejsce: Dom Kultury  

w Sośnie/ 

 

Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie miedzy sesjami. 

 

27.04.2017r. - udział w akcji sadzenia drzewek zorganizowanej przez Więcborskie Koło 

Pszczelarzy (miejsce: Runowo Krajeńskie). 

28.04.2017r. - spotkanie z mieszkańcami ul. 29 Stycznia w Sypniewie ws. zmiany nazwy 

ulicy w związku z wejściem w życie ustawy dot. zakazu propagowania komunizmu /…/  

z 1 kwietnia 2016 roku (miejsce: remiza OSP Sypniewo). 

29.04.2017r. - udział w Gminnych Obchodach Dnia Strażaka (miejsce: remiza OSP 

Więcbork) oraz obchodach jubileuszu 50-lecia pożycia małżeńskiego Państwa Teresy  

i Zenona Zaborowskich (miejsce: Sala Bankietowa p. Szylinga Więcbork). 

1.05.2017r.- udział w rozpoczęciu sezonu wędkarskiego na Jeziorze Gardzinowskim. 

3.05.2017r. – udział w uroczystościach związanych z obchodami uchwalenia Konstytucji 3 

maja (miejsce: Więcbork). Ponadto tego dnia Burmistrz uczestniczył w podsumowaniu 

Turnieju Piłki Nożnej o Puchar Burmistrza (miejsce: boisko przy świetlicy w Lubczy). 

4.05.2017r. - spotkanie z Panem Januszem Dąbka – kierownikiem Rejonu Dróg 

Wojewódzkich w Tucholi. Omówienie bieżących spraw (miejsce: gabinet Burmistrza) 

5.05.2017r. - podpisanie umowy na termomodernizację MGOK w Więcborku z Panem 

Zdzisławem Błocińskim – właścicielem Zakładu Budowlanego (miejsce: gabinet Burmistrza). 

6.05.2017r. – udział w uroczystości związanej z 25-leciem święceń kapłańskich Księdza 

Sylwestra Olszanowskiego, Proboszcza Parafii Świętej Trójcy w Runowie Krajeńskim. 

8.05.2017r. - podpisanie umowy na II część zamówienia związanego z termomodernizacją 

MGOK w Więcborku, modernizacja kotłowni, z MARKO Technika Grzewcza Danuta 

Dankiewicz z Sępólna Krajeńskiego (miejsce: gabinet Burmistrza), a także spotkanie z z-cą 

Komendanta Policji w Sępólnie Krajeńskim Panem Dariuszem Jędrzejczakiem oraz 

pełniącym obowiązki Kierownika Posterunku Policji w Więcborku Panem Arkadiuszem 

Sontowskim (miejsce: gabinet Burmistrza). Temat: wsparcie dla Gminy Więcbork  

z Oddziałów Prewencji Policji. Decyzją Komendanta Wojewódzkiego Policji w Bydgoszczy 

przez 2 miesiące wakacyjne w Więcborku dodatkowe służby będą pełnili 4 policjanci  

z samochodem. Burmistrz skierował podziękowania dla Komendanta Wojewódzkiego Policji, 

Komendanta Powiatowego Policji za pozytywne rozstrzygnięcie wniosków płynących  

z Gminy Więcbork, Starosty Sępoleńskiego oraz p. Tomasza Bondarczyka oraz Jana 

Śliwińskiego za zadeklarowaną pomoc. W ten sposób zwiększamy bezpieczeństwo 

mieszkańców naszej gminy oraz turystów. 

10.05.2017r. – udział w posiedzeniu komisji mieszkaniowej (miejsce: salka narad UM  

w Więcborku) oraz posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej (miejsce: gabinet 

Przewodniczącej RM w Więcborku). 

11.05.2017r. - podpisanie aktu notarialnego (Notariusz Sępólno Krajeńskie) oraz udział  

w  Powiatowych obchodach Dnia Strażaka (miejsce: Komenda Powiatowa Straży Pożarnej  

w Sępólnie Krajeńskim). 
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12.05.2017r. - spotkanie z Dyrektorem Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim Panem 

Edwinem Eckertem. Wizja w terenie i ustalenie zakresu prac związanych z dokończeniem 

budowy chodnika w Jastrzębcu. 

13.05.2017r. - uroczystość otwarcia XXVII Mistrzostwa Polski Weteranów w Podnoszeniu 

Ciężarów (miejsce: lasek miejski w Więcborku). Złote medale dla Gminy Więcbork 

wywalczyli Panowie Henryk Dueskau, Marek Ksobiak, Marcin Łański, brązowy medal 

zdobył Pan Ryszard Kałaczyński. Burmistrz pogratulował medalistom oraz dziękuję 

organizatorom, w szczególności trenerowi sekcji podnoszenia ciężarów MGLKS „Grom” 

Więcborku, Panu Markowi Ksobiakowi. 

15.05.2017r. - spotkanie dotyczące Dożynek Gminno-Powiatowych, które w tym roku odbędą 

się 2 września w Runowie Krajeńskim (miejsce: gabinet Burmistrza) oraz spotkanie 

dotyczące Dnia Żurawia organizowanego przez KPK (miejsce: sala Krajeńska MGOK  

w Więcborku). 

16.05.2017r. - udział w Walnym Zebraniu sprawozdawczo - wyborczym Stowarzyszenia 

„Szpital Wspólnym Dobrem”. 

17.05.2017r. - spotkanie z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy, Panem 

Mirosławem Kielnikiem (miejsce: siedziba ZDW w Bydgoszczy). Omawiano sprawy bieżące 

oraz plany inwestycyjne: - droga 189 (ok. 17km) wykonanie dokumentacji na remont do 

końca listopada 2017 roku, - droga 241 ze ścieżką pieszo rowerową dokumentacja w 2018 

roku, wykonanie 2019-2020, - skrzyżowanie dróg wojewódzkich 241 i 242 zostanie 

przebudowane w bieżącym roku. W tym roku również zostaną uzupełnione braki  

w nawierzchni bitumicznej w Wituni przy chodniku wzdłuż drogi 189 oraz jest realna szansa 

na remont nawierzchni na ul. Mickiewicza w Więcborku. 

18.05.2017r. – udział w Biegu Wiosny organizowanym przez MGLKS „Grom” Więcbork 

(miejsce: stadion w Więcborku). 

19.05.2017r. - podpisanie aktu notarialnego na  podwyższenie kapitału ZGK w Więcborku 

(miejsce: notariusz Sępólno Krajeńskie). 

23.05.2017r.- udział w Gminnych obchodach Dnia Matki (miejsce: świetlica wiejska  

w Zakrzewku) oraz spotkanie organizacyjne dot. Grand Prix Powiatu Sępoleńskiego  

w Siatkówce Plażowej (miejsce: Starostwo Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim). 

24.05.2017r. - udział w happeningu zorganizowanym przez Gimnazjum w Więcborku pod 

nazwą „radośnie, wesoło, zdrowo – beznałogowo” (miejsce: Plac Jana Pawła II, a także udział 

w Konwencie Burmistrzów Powiatu Sępoleńskiego (miejsce: Urząd Gminy Kamień 

Krajeński). Tematyka to m.in.: monitoring w miastach powiatu sępoleńskiego, 

funkcjonowanie SIP w ramach Infostrady Kujaw i Pomorza, drogi wojewódzkie, drogi 

powiatowe. W tym dniu Burmistrz uczestniczył również w posiedzeniu Komitetu Sterującego 

OSRG Powiatu Sępoleńskiego (miejsce: Urząd Gminy Kamień Krajeński). 

25.05.2017r. - udział w spotkaniu zorganizowanym przez Burmistrza Więcborka w sprawie 

rozwiązania problemu zalewania gruntów rolnych na terenie Gminy Więcbork przez wody 

prowadzone rowem granicznym L-E Dziegciarnia – Klarynowo – Dźwierszno Wielkie 

(miejsce: świetlica wiejska w Borzyszkowie) [szczegóły: protokół ze spotkania] 

26.05.2017r. – udział w Gminno-Powiatowych obchodach Dnia Matki w Sośnie (miejsce: 

Dom Kultury w Sośnie) 
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29.05.2017r. - udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu RM w Więcborku 

(miejsce: salka narad UM w Więcborku) 

30.05.2017r. - spotkanie dotyczące gazyfikacji (spotkanie w Starostwie Powiatowym  

w Tucholi). Spotkanie zorganizowane przez Starostę Tucholskiego Pana Michała Mróz oraz 

v-ce Starostę Sępoleńskiego Pana Andrzeja Maracha. W spotkaniu uczestniczyli 

przedstawiciele Gmin Powiatu Tucholskiego oraz z Powiatu Sępoleńskiego (Sępólno 

Krajeńskie i Więcbork). Zaproszonym na spotkanie był Dyrektor Zakładu Polskiej Spółki 

Gazownictwa Pan Sebastian Latanowicz. PSG jest największą spółką Grupy Kapitałowej 

PGNiG. Według ustaleń w czerwcu Pan Dyrektor przyjedzie do Więcborka i będą 

prowadzone dalsze rozmowy oraz podpisany zostanie list intencyjny. Rozważane są dwa 

warianty gazyfikacji w wyniku połączenia gazociągu wysokiego ciśnienia relacji Sępólno 

Krajeńskie – Nakło lub regazyfikacji poprzez wybudowanie zbiorników na gaz skroplony.  

W tym terminie Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Komisji Zdrowia RM w Więcborku 

(miejsce sala Krajeńska MGOK w Więcborku) i posiedzeniu połączonych Komisji Budżetu 

oraz Rolnictwa RM w Więcborku (miejsce: sala Krajeńska MGOK w Więcborku). 

 

Radny Kazimierz Wilczyński dopytywał, czy na Konwencie Burmistrzów była jedynie 

dyskusje w temacie dróg i monitoringu, czy też zapadły jakieś konkretne ustalenia. 

 

Burmistrz Więcborka wyjaśnił, że jeżeli chodzi o drogi wojewódzkie, to starosta 

wystosował pismo do Dyrektora ZDW z prośbą o przedstawienie informacji dotyczącej 

planów inwestycyjnych odnośnie dróg wojewódzkich znajdujących się na terenie powiatu 

sępoleńskiego. Co do dróg powiatowych, to oczywiście rozmawiano o ich stanie ale również 

o podjętych działaniach przez ZDP. Starostwo powiatowe zwróciło się do Wojewody  

o wsparcie finansowe  na remont dróg powiatowych leżących na terenie powiatu 

sępoleńskiego w kwocie  2.000.000.00 zł. Na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze odpowiedzi  

w sprawie. Ponadto ustalono, że Dyrektor ZDP w Sępólnie Krajeńskim w miarę posiadanych 

środków i możliwości remontuje na bieżąco, to co jest w stanie zrobić. Natomiast kwestia 

remontu przełomów na drogach będzie rozstrzygana w momencie, kiedy będzie wiadomo, 

jakie środki otrzyma Zarząd Powiatowy. Sprawa monitoringu wypłynęła, jako wniosek jednej 

z Komisji Powiatu Sępoleńskiego, aby go na tym forum poruszono. Stwierdzono, że każda 

gmina w swoim zakresie realizuje ten temat na tyle na ile uważa go za ważny. Na terenie 

gminy Więcbork jest kilka kamer wysokiej jakości, z których jest podgląd on-line również 

Policji.  

 

Radny Ryszard Kałaczyński  wnioskował, by Burmistrz zorganizował spotkanie  

z organizatorami i medalistami odbytych Mistrzostw Polski Weteranów w Podnoszeniu 

Ciężarów i podziękował im za zorganizowanie tegoż widowiska sportowego i dostarczenie 

widzom emocji sportowych.  

 

Ad.6 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radny Jacek Kabattek pytał, czy Burmistrzowi coś wiadomo o zdejmowaniu środków 

przez Starostę przeznaczonych na budowę chodników, w tym również tego planowanego 
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w Zakrzewku. Podziękował również za pracę równiarki gminnej na terenie sołectwa 

Zakrzewska Osada. Dzięki tej pracy drogi gruntowe wyglądają prawie tak, jak asfaltowe. 

 

2. Radny Ryszard Kałaczyński mówił o planach położenia chodnika przy Klubie Biegacza 

w Wituni. Klub z własnych środków chciałby zakupić kostkę brukową na 40m - 50m 

odcinek nawierzchni i połączyć ją z nawierzchnią, która ma być realizowana w ramach 

środków zaplanowanych w budżecie Gminy Więcbork. Proponował rozważenie budowy 

inwestycji przy siedzibie ww. Klubu. 

 

3. Radny Jan Antczak interpelował o zgłoszenie do Zarządu Dróg Wojewódzkich potrzeby 

wykorzenia poboczy. 

 

4. Radny Kazimierz Wilczyński zgłosił potrzebę uprzątnięcia żwiru kamiennego  

z powierzchni na Placu Jana Pawła II, który pozostał prawdopodobnie po wymianie drzew 

na skwerze. Materiał jest niebezpieczny, z uwagi na łatwość spowodowania poślizgu. 

 

Ad.7 Przyjęcie sprawozdań finansowych jednostek gminnych oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2016 rok wraz z informacją o stanie mienia za rok 

2016: 

 

Na wstępie tego punktu porządku obrad Burmistrz Więcborka złożył informację  

o przebiegu realizacji budżetu Gminy w roku 2016 zwracając uwagę na najistotniejsze dane 

jego wykonania cyt.: 

 

„Pani Przewodnicząca! 

Wysoka Rado! 

Zaproszeni Goście! 

 

Szanowni Radni!  

Przed Wami sprawozdanie opisowe z wykonania Budżetu Gminy Więcbork za rok 2016. 

Budżet uchwalony decyzją Wysokiej Rady dnia 23 grudnia 2015 roku. 

Najważniejsze liczby dotyczące budżetu za 2016 rok: 

- zaplanowane na dzień 01.01.2016 roku: - dochody 37 837 977,00zł  

       - wydatki  38 311 977,00zł 

       - deficyt          474 000,00zł 

- zaplanowane na dzień 31.12.2016 roku:  - dochody  49 039 504,75zł  

       - wydatki   49 039 504,75zł 

       - deficyt                      0,00zł. 

Na koniec roku 2016 budżet w/w zakresie planu, był budżetem zrównoważonym. 

Na dzień 31.12.2016 roku budżet zamknął się nadwyżką budżetową w wysokości 

2 068 372,94zł. 

Zadłużenie zostało zmniejszone z 18 108 058,31zł na koniec 2015 roku do 17 041 320,45zł 

na koniec 2016 roku (czyli o kwotę 1 066 737,86zł). 

 

Wydatki zostały zrealizowane i wykonane pod względem merytorycznym. 
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Pierwotnie w budżecie na 2016 rok zaplanowaliśmy wydatki inwestycyjne na poziomie 

1 788 347,28zł. W ciągu roku zwiększyliśmy wydatki o prawie 80%, do poziomu ponad 3 

milionów złotych tj. 3 188 020,45zł. Na tę niebagatelną kwotę złożyły się: 

1. wydatki na budowę nowych odcinków wodociągów: Śmiłowo (ok. 1 949 m), Witunia (ok. 

455 m), Suchorączek (ok. 600m) Więcbork – os. Piastowskie (ok. 582m) oraz Runowo 

Krajeńskie (środki ZGK) w kwocie ok.  370 000zł, 

2. wydatki związane z budową 25 nowych punktów świetlnych na terenie Gminy na łączną 

kwotę 248 000zł. Tak dużej ilości nowych punktów świetlnych w jednym roku nie było na 

przestrzeni wielu lat, 

3. wydatki związane z budową nowych odcinków dróg na terenie naszej gminy na łączną 

kwotę ponad miliona złotych tj. 1 117 000zł. To m.in. chodnik w Sypniewie (+fundusz 

sołecki), Wituni (+fundusz sołecki), Jastrzębcu, utwardzenie placu w Borzyszkowie (we 

współpracy z Panem Bartoszem Nowowiejskim) oraz placu przy Urzędzie Miejskim, drogi 

wraz z kanalizacją deszczową na osiedlu Łopiennik, na ulicy Lipowej w Więcborku oraz w 

Runowie Krajeńskim (+fundusz sołecki), droga we wsi Zabartowo (+fundusz sołecki), 

kolejny odcinek drogi gminnej utwardzonej w technologii nawierzchni bitumicznej 

Zakrzewek – Nowy Dwór (dofinansowanie z FOGR-u  w kwocie 66 500,00zł) oraz odcinek 

drogi relacji Zabartowo – Puszcza (dofinansowaniez  Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich w kwocie 144 088,00zł), przebudowa drogi powiatowej Lubcza – Borzyszkowo 

(122 651,87 Gmina W-k, 122 651,87  Starostwo Powiatowe, dofinansowanie z PROW  

w kwocie 180 889,00zł) oraz oczekiwana od wielu lat inwestycja w Suchorączku – budowa 

mostu (100 000,00zł). W 2016 roku zrealizowaliśmy zadanie poprzez sfinansowanie 

przygotowania wszystkich elementów dotyczących mostu – w tym roku w miesiącach 

czerwiec-lipiec nastąpi montaż.  

 Wymieniłem znaczną część inwestycji, jednak musimy pamiętać, że za każdą  

z nich kryją się nasi mieszkańcy. Dzięki tym inwestycjom zwiększyliśmy poczucie 

bezpieczeństwa jak również komfort codziennego życia naszych mieszkańców. Chciałbym 

podkreślić, że najbardziej cieszą mnie środki, które nasza gmina w 2016 pozyskała na 

drogi, to łącznie z drogą powiatową prawie 400 000,00zł (391 477,00zł). Dziś wiemy, że w 

2017 roku nie będzie środków z PROW-u na drogi. Wykorzystaliśmy wszystkie dostępne dla 

gmin możliwości pozyskania środków na drogi. Dzięki inwestycjom które przytoczyłem 

możemy powiedzieć, że mamy w 100% utwardzone drogi na osiedlu Łopiennik  

w Więcborku, w 100 % oświetlone i zwodociągowane osiedle Piastowskie. Przygotowaliśmy 

dokumentacje na budowę dróg wraz z odwodnieniem na osiedlu Piastowskim. 

 W 2016 roku zrealizowaliśmy wydatki w kwocie prawie 300 000zł na przebudowę 

oraz zmianę sposobu użytkowania budynku przedszkola na budynek mieszkalny w Runowie 

Krajeńskim (docelowo 5 nowych mieszkań + 2 istniejące).  

 Nie możemy zapominać również o inwestycjach dotyczących oświaty, m.in.: 

przebudowa i rozbudowa budynku świetlicy przy ZS w Sypniewie (w 2016 kwota 

267 597,58zł – łącznie 416 750,15zł ) to lepsze warunki dla około 250 dzieci uczęszczających 

do tej szkoły, zakup autobusu szkolnego na potrzeby dowozu uczniów Gminy Więcbork – 

obwód ZS w Sypniewie (63 345,00zł), zakup piecy konwekcyjno-parowych do Przedszkola 
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Gminnego w Więcborku (23 998,00zł), zakup 15 szt. zestawów komputerowych wraz  

z serwerem do pracowni komputerowej w Gimnazjum w Więcborku 

 Inwestycje realizowane były racjonalnie i oszczędnie m.in. poprzez postępowania 

przetargowe, zapytania o cenę. 

Nadal prowadzona była oszczędna polityka finansowa dotycząca wydatków  

w rozdziale 75023 – czyli Urząd Gminy. Wprowadzony przeze mnie Program Odpracowania 

zadłużenia przyniósł wymierne korzyści w postaci odpracowania zadłużenia w kwocie 

68 300,93zł. Rok 2016 był kolejnym rokiem w którym Gmina nie zaciągała kredytów  

i pożyczek na sfinansowanie swojej działalności a prowadzona polityka finansowa pozwoliła 

na spłacenie dodatkowo 10 rat kredytu przypadających w latach 2017 i 2018 w kwocie 

234 100,00zł oraz na ograniczenie wydatków na obsługę długu publicznego do kwoty 

506 925,02zł. 

Reasumując: zadłużenie spadło o ponad 1 milion złotych 

inwestycje za ponad 3 100 000 złotych 

    w tym: *drogi ponad 1 100 000 złotych 

      *oświetlenie niespełna 250 000 złotych 

      * nowe wodociągi 370 000 złotych 

       

Pani Przewodnicząca! 

Wysoka Rado! 

Chciałbym podziękować wszystkim pracownikom Urzędu Miejskiego za zaangażowanie  

w realizacji zadań budżetu 2016 roku. W szczególności dziękuję Pani Alinie Kruk – 

Skarbnikowi Gminy Więcbork, Panu Jackowi Masztakowskiemu oraz kierownikom referatów 

i dyrektorom jednostek Gminy Więcbork. 

Dziękuję również wszystkim Radnym Rady Miejskiej w Więcborku za merytoryczną 

dyskusję, wsparcie oraz działania podejmowane wspólnie na rzecz mieszkańców naszej 

Gminy.” 

 

 

Skarbnik Gminy Więcbork kontynuując omawianą tematykę powiedziała, że  

w ustawowym terminie wynikającym z zapisów ustawy o finansach publicznych Burmistrz 

Więcborka przedłożył zarówno Radzie Miejskiej w Więcborku, jak Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej Sprawozdanie opisowe z wykonania budżetu Gminy za rok 2016. 

Sprawozdanie to podlega zaopiniowaniu przez Regionalną Izbę Obrachunkową i stosowna 

opinia Składu Orzekającego RIO w Bydgoszczy wpłynęła do Urzędu Miejskiego w 

Więcborku. Opinia ta jest pozytywna, a Regionalna Izba Obrachunkowa nie wniosła uwag do 

niniejszego dokumentu. Skarbnik uzupełniła ponadto, że jeżeli chodzi o zakończenie 

ewidencyjne roku 2016, oprócz  obowiązku sporządzenia sprawozdania z wykonania budżetu, 

jednostki budżetowe Gminy mają obowiązek wynikający z ustawy o rachunkowości, 

sporządzenia sprawozdań finansowych. Takie sprawozdania zostały również przez nie 

przedłożone w terminie do 30 marca 2017r. Chodzi tu o jednostki oświatowe z Biurem 

Obsługi Oświaty Samorządowej, Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej oraz Urząd 

Miejski  

w Więcborku. W materiałach radni otrzymali dokumenty źródłowe, czyli sprawozdania 

finansowe poszczególnych jednostek oraz sprawozdanie łączne.  
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Pokrótce Skarbnik Gminy Więcbork odniosła się do wskaźników sprawozdania łącznego. 

Suma bilansowa tegoż sprawozdania w stosunku do roku ubiegłego wzrosła o ponad 

2.000.000,00 zł. Wynika to miedzy innymi ze wzrostu wartości środków trwałych. Wyższy 

jest również poziom środków finansowych na rachunkach bankowych. Wzrosła również 

kwota należności. Źródła finansowania majątku – zobowiązania długoterminowe 

zmniejszają się /kwoty pożyczek, kredytów i serii obligacji do wykupu/. Zobowiązania 

krótkoterminowe – są to zobowiązania bieżące, które wynikają z bieżącej działalności 

jednostek, nie ma w tym przypadku zobowiązań wymagalnych. Roku 2016 jednostki 

budżetowe Gminy zamknęły wynikiem finansowym dodatnim na poziomie 4.450.129,73 zł 

 

Kserokopie Opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz Uchwała i wniosek Komisji 

Rewizyjnej w sprawie absolutorium, o których mowa poniżej, radni otrzymali w 

materiałach na sesję 

 

g) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu - Uchwała 

Nr 20/S/2017 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 26 kwietnia 2017r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 

przez Burmistrza Więcborka sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Więcbork za 

2016 rok wraz z załączoną informacją o stanie mienia Gminy stanowi Załącznik Nr 1 do 

niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

h) Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca wniosku  

w sprawie absolutorium – Opinia przedstawiona została Radzie Miejskiej przez 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku i stanowi 

Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP 

Gminy Więcbork/ 

 

i) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej – 

Uchwała Nr 10/Kr/2017 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Bydgoszczy z dnia 19 maja 2017r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Więcborku w sprawie absolutorium dla Burmistrza Więcborka z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2016r odczytana została również przez 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej RM w Więcborku i stanowi Załącznik Nr 3 do 

niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

j) Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2016r. 

i sprawozdaniami z wykonania planów finansowych jednostek samorządowych. – punkt 

nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o podanie opinii Komisji Budżetu i Finansów. 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna 

 

k) Następnie Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za 2016 rok. 
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Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

l) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej p. Jacek Kabattek przedstawił wniosek Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Więcborka – wniosek 

stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Więcborka z tytułu wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2016r. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Po głosowaniu Burmistrz Więcborka podziękował wszystkim radnym za udzielenie 

absolutorium. Szczególne podziękowania skierował pod adresem Skarbnik Gminy Więcbork  

kierowników i dyrektorów jednostek gminnych oraz pracowników Urzędu Miejskiego  

w Więcborku, którzy realizowali wcześniej przyjęty - uchwalony budżet. 

Przewodnicząca RM zamykając punkt ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

Ad.8 Sprawozdanie z wykonania rocznego programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pożytku publicznego oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego za 2016 rok oraz założeń na rok 2017 przedstawiła Inspektor UM w Więcborku 

p. Ewa Kiestrzyn-Kobus. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

Inspektor UM dodała do powyższego, iż kwota do podziału na organizację działań w 2016r. 

wynosiła 220.000,00 zł. Ogłoszono dwa konkursy na organizację pięciu zadań publicznych. 

Dotację otrzymało osiemnaście organizacji, podpisano dwadzieścia pięć umów. Wszystkie 

zadania zostały zrealizowane i rozliczone do końca 2016 roku, zostały też złożone stosowne 

sprawozdania. Informacje na temat kwot, jakie otrzymały organizacje i na co dotacje 

przeznaczyły zawiera sprawozdanie załączone do materiałów sesyjnych. W roku 2017 

konkurs został już rozstrzygnięty. Kwota przeznaczona na realizację zadań wynosiła 

240.000,00 zł. Pojawiło się nowe zadanie „Przeciwdziałanie uzależnieniom i patologiom 

społecznym na rzecz mieszkańców gminy Więcbork”. Kwota na to zadanie wynosiła 

20.000,00 zł. Oferty złożyło osiemnaście organizacji na realizację dwudziestu siedmiu zadań. 

Dotację otrzymało osiemnaście organizacji na organizację dwudziestu sześciu zadań. Jedna 

organizacja zrezygnowała z przyznanej dotacji. Oprócz środków finansowych, jakie 

organizacje otrzymują w formie dotacji, zawsze mogą zwrócić się do Komórki Promocji  

i uzyskać wsparcie w postaci: druku plakatów, zaproszeń, regulaminów, materiałów 

promocyjnych dla uczestników spoza terenu gminy oraz różną inną pomoc przy organizacji 

zadań. Gmina zdaje sobie sprawę, że dotacje, jakie uzyskują organizacje niepokrywaną 

całości kosztów realizowanych przez nie przedsięwzięć dlatego też członkom stowarzyszeń 

należą się słowa uznania za ich pracę społeczną i chęć działania.  
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Informację uzupełniła prezentacja multimedialna. 

Punkt nie wywołał dyskusji Radnych. 

 

Ad. 9 Projekt uchwały w sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli 

zatrudnionych w przedszkolu oraz szkołach, dla których Gmina Więcbork jest organem 

prowadzącym przedstawiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  

w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 

Przedłożony projekt dotyczył uszczegółowienia w zakresie wydatkowania środków 

zabezpieczonych w budżecie Gminy Więcbork w wysokości 1% planowanych rocznych 

środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli. Dokument wskazuje jak, 

zgodnie z obowiązującym Rozporządzeniem, organ prowadzący powinien wskazać plan 

dofinansowania tj. na jakie cele zabezpieczone środki mogą być przez szkoły wydatkowane. 

Ponadto organ prowadzący powinien podać, jaka jest maksymalna kwota dofinansowania / tą 

kwestię reguluje §2 przedłożonego projektu/ oraz wymienić specjalności i formy 

doskonalenia, na które mogą być fundusze przeznaczone w ramach zabezpieczonego 1%. 

Wszystkie te  wartości, plany i formy kształcenia winny zostać uzgodnione z dyrektorami 

placówek oświatowych. Wszyscy dyrektorzy złożyli stosowne wnioski po dokonaniu 

rekonesansu w zarządzanych przez siebie jednostkach. Projekt uchwały podlegał również 

zaopiniowaniu przez Związki Zawodowe. Pisemna pozytywna opinia wpłynęła od Związku 

Nauczycielstwa Polskiego, natomiast przedstawiciel WZZ „Solidarność –Oświata” złożył 

taką opinię ustnie do Protokołu na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady 

Miejskiej w Więcborku, odbytego w dniu 29 maja 2017r. 

 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – pozytywna. 

Uwag nie wniesiono. 

Na sali 14 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 10 Projekt uchwały w sprawie ustalenia na terenie gminy Więcbork liczby punktów 

sprzedaży napojów alkoholowych zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) 

przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży i w miejscu sprzedaży oraz zasad 

usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

 

Zgodnie z zapisami ustawa o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi do 

kompetencji Rady Miejskiej należy określenie w drodze ustawy punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych  oraz usytuowania na terenie danej gminy miejsc sprzedaży i podawania tych 

napojów. Zmiany w  przedłożonym radnym projekcie uchwały w stosunku do obowiązującej 

w tym zakresie uchwały z 2012r. dotyczą §2 ust.3 cyt.: „Zabrania się sprzedaży napojów 

alkoholowych na plażach i kąpieliskach w odległości mniejszej niż 50 metrów od lustra 

wody.”, w którym zmniejszeniu ulega odległość od lustra wody ze 150m do 50m. Propozycja 

takiej zmiany wypłynęła z dyskusji, jaka toczyła się na przestrzeni ostatnich miesięcy  

w kierunku ujednolicenia w stosunku do §2 ust.1, który mówi o sprzedaży i podawaniu 
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napojów alkoholowych od miejsc usytuowanych w odległości 50m od placówek 

oświatowych, opiekuńczych, zakładów opieki zdrowotnej, czy obiektów kultu religijnego.  

 

Opinia Komisji Zdrowia /…/ - pozytywna  

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński stwierdził, że na posiedzeniu Komisji opiniującej projekt 

uchwały wstrzymał się od głosu, gdyż ma swoje zdanie na przedmiotowy temat. Jego 

zdaniem nie ma znaczenia w jakiej odległości sprzedawany będzie alkohol, samym 

problemem jest samo jego spożywanie w miejscu, które uważa za publiczne. Takie 

rozwiązania prowokują do spożywania alkoholu blisko plaży. Sam jeździ trochę po świecie  

i widzi, że w takich miejscach stoją znaki zakazujące spożywania alkoholu, zresztą przy molo 

w Sopocie również taki zakaz obowiązuje, dodatkowo również zakaz palenia. Tam gdzie jest 

plaża strzeżona i ratownik, gdzie przebywają dzieci trzeba robić wszystko, żeby pokazać, że 

alkohol jest w tym miejscu niedostępny. Optował, by na plaży ustawić znak zakazujące 

spożywania alkoholu. 

 

Przewodnicząca RM mówiła, że są przepisy nadrzędne, które zabraniają spożywania 

alkoholu w miejscach publicznych, a takim jest na pewno plaża. 

 

Dyrektor MGOPS uściślił, że przepisy tego nie regulują. Ustawa wyraźnie wskazuje kilka 

miejsc, gdzie jest zakaz sprzedaży alkoholu, natomiast o plaży w tym wykazie się nie mówi.  

 

Przewodnicząca RM wskazywała, że problem spożycia alkoholu ale też i wulgarnego 

zachowania ma często miejsce na więcborskim deptaku. Policja do której zgłaszała swoje 

uwagi odpowiadała, że ciężko jest cokolwiek z tym zrobić, gdyż są to osoby niereformowalne 

i karanie ich nie przynosi żadnego efektu. Zgadza się z propozycja radnego ale według niej 

przede wszystkim należy rozpocząć działania pod kątem edukacji i tu ukłon w stronę radnego 

oraz Dyrektor MGOPS, aby taki program sensownej edukacji antyalkoholowej, czy też anty 

nałogowej wprowadzić.  

 

Radny Jan Antczak z kolei mówił, że nie tak dawno był w Belgii w miejscowości 

nadmorskiej, gdzie w odległości właśnie 50m od brzegu morza jest pełno małych knajpek, 

gdzie dostępne jest piwo i nie tylko. Jeżeli Gmina Więcbork chce przyciągnąć turystów  na 

więcborską plażę, nie można zabraniać wypicia im piwa.  

 

Radny Kałaczyński podkreślił raz jeszcze, że nie chodzi mu o odległość ale o to, że radni nie 

mogą dawać przyzwolenia, aby obcy ludzie na plaży kupowali piwo i spożywali je wśród 

bawiących się dzieci. Punkt sprzedaży owszem jest i miejsce przy nim, gdzie to piwo można 

wypić. Natomiast na samej plaży w strefie nadbrzeżnej winien obowiązywać bezwzględny 

zakaz picia alkoholu. 

 

Przewodnicząca RM pytała, czy uwagi radnego, czy też jego punkt widzenia, mają wpływ 

na brzmienie tej uchwały. Jedną rzeczą jest aspekt wychowawczy te uchwały, następną Reczą 

jest to czy obiekt, w którym mieści się gastronomia mieści się w tych 50m, czy jest poza. 

 

Jest powyżej – uściślił Zastępca Burmistrza Więcborka. 
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Dyrektor MGOPS powiedział, że projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na posiedzeniu 

Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i tak na prawdę pojawiły się 

głosy żeby znieść ten limit. Wszyscy zdają sobie sprawę i same działania GKRPA zmierzają 

do tego, by prowadzić szeroko rozumianą profilaktykę w związku z tym, że nie ma zakazu 

picia. Po prostu należy podnosić kulturę picia. Poza tym na pewno nie wszyscy, którzy idą  

z tym piwem na plażę zachowują się w sposób nie do przyjęcia. Wszyscy, jako społeczeństwo 

winni włączyć się w to aby reagować na złe zachowania, a wtedy ta kultura picia będzie na 

wyższym poziomie.  

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosował -  12 radnych 

Przeciw    - 1 radny 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 

Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody omówił Kierownik 

Referatu UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski. 

 

Do Rady Miejskiej w Więcborku wpłynął wniosek Nadleśnictwa Runowo Krajeńskie  

o ustanowienie pomnika przyrody – drzewa rosnącego przy Nadleśnictwie Dąbie. Po 

przeprowadzeniu wizji lokalnej oraz zaopiniowaniu tego drzewa przez Regionalna Dyrekcję 

Ochrony Środowiska przedłożono Radzie Miejskiej stosowny projekt uchwały. 

Objęcie ochroną prawną dębu szypułkowego, rosnącego w miejscowości Nowy Dwór, ma na 

celu zachowanie szczególnie cennych elementów przyrody. Drzewo posiada pień  

o imponującym obwodzie (mierzonym na wysokości 130 cm) wynoszącym 562 cm 

wskazującym na sędziwy wiek drzewa. Dąb szypułkowy jest wyjątkowym okazem wśród 

drzew występujących na terenie całej gminy Więcbork. Egzemplarz, proponowany do objęcia 

ochroną prawną, jest obiektem wyróżniającym się wśród otaczającej go zieleni oraz podkreśla 

jej walory estetyczne. Ustanowienie proponowanego pomnika przyrody przyczyni się do 

podkreślenia wartości przyrodniczo – edukacyjnej miejscowości oraz do zwiększenia 

świadomości ekologicznej mieszkańców i dbałości o walory przyrody. Kształtowanie 

właściwych postaw człowieka wobec otaczającej przyrody przez edukacje i informowanie jest 

obowiązkiem wynikającym z ustawy o ochronie przyrody. Ponadto uznanie za pomnik 

przyrody ww. drzewa ma istotne znaczenie w kształtowaniu wizerunku miejscowości Nowy 

Dwór, Nadleśnictwa Runowo Krajeńskie oraz samej gminy Więcbork. Objęcie tego drzewa 

ochroną prawną i otoczenie go szczególną opieką pozwoli na jego zachowanie dla przyszłych 

pokoleń. Zgodnie z art. 44 ust.1 cytowanej wyżej ustawy, ustanowienie pomnika przyrody 

następuje w drodze uchwały rady gminy. Zgodnie z art. 44 ust. 3a ww. ustawy projekt 

uchwały powołującej pomnik przyrody wymaga uzgodnienia z właściwym Regionalnym 

Dyrektorem Ochrony Środowiska. W związku z powyższym niniejszy projekt uchwały został 

uzgodniony z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska w Bydgoszczy. 

 

Opinia Komisji Połączonych: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję pytając skąd pomysł na taką, nie inną nazwę 

pomnika przyrody. 
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Kierownik Referatu UM odpowiedział, że pytanie padło również na Komisji opiniującej 

projekt. Projekt uchwały w tej sprawie przygotowywał leśnik, który zakończył pracę  

w Urzędzie Miejskim p. Maciej Ryduchowski, sam też był on inicjatorem tego, by drzewo 

ustanowić pomnikiem przyrody stąd też propozycja Referatu, by Dąb nosił takie imię. 

 

No chyba nie tędy droga. Jakoś tak dziwnie mi się wydaje. Za chwilę albo kierowników nam 

zabraknie, albo leśników, albo dębów – mówiła Przewodnicząca RM.  Przewodnicząca 

zgłosiła też wniosek formalny o usunięcie tegoż zapisu dotyczącego imienia z projektu 

uchwały. 

 

Radny Wojciech Janicki wnosił z kolei aby tego zapisu nie usuwać. Jego zdaniem sama 

dyskusja jest niepotrzebna. Jemu pomysł bardzo się podoba, podobnie jak imię -

zaproponowana nazwa. Poważne imię i jak najbardziej adekwatne do obiektu, który będzie je 

nosił. 

 

Kierownik Referatu UM uzupełnił, ze nigdzie w uzasadnieniu nie ma mowy o genezie 

samej nazwy. Radni pytali, więc odpowiedział. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie nad wniesionym przez 

siebie wnioskiem formalnym o usunięcie nazwy z projektu uchwały. 

 

Na sali 14 radnych 

 

 

Za wnioskiem głosowała - 1 radna 

Przeciwnych   - 12 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

Wniosek upadał. 

 

Następnie Przewodnicząca RM poddała pod głosowanie projekt przedłożonej uchwały. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 

 

Ad.12 Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2017 

przedstawiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zwiększa się plan finansowy dochodów w:  

 rozdziale 60016§0840 o kwotę 600,00 zł z uwagi na sprzedaż złomu (odpady 

warsztatowe),  

 rozdziale 80104§0940 o kwotę 20.800,00 zł z uwagi na wpływ środków stanowiących 

odpłatność Gminy Sępólno Kraj. za pobyt dzieci z terenu tej Gminy w placówkach 

wychowania przedszkolnego za okres 2014-2016 r.,  
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 rozdziale 75616§0360 o kwotę 16.000,00 zł (wpływ z podatku od spadków i darowizn),  

 rozdziale 85502§2360 o kwotę 4.000,00 zł (wpływ dochodów JST związanych z 

realizacją zadań z zakresu administracji rządowej).  

2. W rozdziale 60016 w §4270 zwiększa się plan finansowy wydatków o kwotę 23.200,00 zł z 

przeznaczeniem na wykonanie remontu w postaci ułożenia warstwy ściernej bitumicznej na 

ul. Brzozowej w Więcborku i ul. Ogrodowej w Sypniewie.  

3. W rozdziale 85202 w §4330 zwiększa się plan finansowy wydatków o kwotę 46.600,00 zł z 

uwagi na możliwość umieszczenia w domu pomocy społecznej kolejnych osób i konieczności 

tym samym zabezpieczenia środków na pokrycie kosztów związanych z odpłatnością za DPS.  

4. W rozdziale 85203 zmian dokonano zmian w planie finansowym wydatków z uwagi na 

zmianę psychologa i formy rozliczenia należnego mu wynagrodzenia. W części dotyczącej 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku przeniesiono kwotę 5.400,00 zł z § 4300 

na § 4170, natomiast w klubie samopomocy DOMEK przeniesiono kwotę 3.060,00 zł z § 

4300 na § 4170.  

5. W rozdziale 85214 zwiększa się plan finansowy o kwotę 40.000,00 zł celem 

zabezpieczenia środków na pokrycie kosztów związanych z zapewnieniem schronienia oraz z 

zakupem posiłków, z uwagi na znaczne zwiększenie wydatków na pokrycie kosztów 

związanych zapewnieniem schronienia dla osób bezdomnych w okresie zimowym oraz z 

dożywianiem osób i rodzin o dochodach przekraczających 150% kryterium dochodowego, o 

którym mowa w art.8 ust.1 lub 2 ustawy o pomocy społecznej.  

6. W rozdziale 85230 w §3110 zmniejsza się plan finansowy wydatków o kwotę 86.600,00 zł 

z uwagi na zmniejszenie się udziału finansowego Gminy w realizacji programu pomocy 

Państwa w zakresie dożywiania.  

7. W rozdziale 92109 w §4270 zwiększa się plan finansowy o kwotę 17.000,00 zł z 

przeznaczeniem na zakup niezbędnych materiałów na wymianę pokrycia dachowego z płyt 

azbestowych w świetlicy w Zakrzewskiej Osadzie.  

8. Zwiększa się plan finansowy wydatków majątkowych w rozdziale 92695 w §6057 i §6059 

o łączną kwotę 1.200,00 zł w zadaniu pn.: „Budowa infrastruktury rekreacyjno-sportowej na 

terenie Gminy Więcbork” z uwagi na możliwość budowy siłowni zewnętrznej dodatkowo w 

Runowie Kraj.  

 

Opinia Komisji Połączonych: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

Ad. 13 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

 

/ Odp. na interp. radnego J. Kabattek/ 

 

 Wpłynęło pismo od Starosty Sępoleńskiego odnośnie budowy chodników przy drogach 

powiatowych, według którego Starosta proponuje, aby środki przeznaczone  

w tegorocznym budżecie na  sprawy chodnikowe przy drogach powiatowych przeznaczyć 

na utrzymanie, czy remont dróg powiatowych. Przede wszystkim o naprawę przełomów,  
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o których niejednokrotnie była mowa. O ile Burmistrz nie jest entuzjasta przekazywania 

środków na remonty dróg, o tyle w zaistniałej sytuacji jest to racjonalne rozwiązanie.  

W przypadku Zakrzewka planowana była budowa chodnika ale też jednocześnie tam 

powstał spory przełom, który należy zlikwidować. Zatem środki przeznaczone na to 

sołectwo pozostają w nim ale będą przeznaczone na nieco inny acz potrzebny cel. 

Deklaracja Starosty jest taka, że w przyszłorocznym budżecie środki te wrócą z nawiązką 

tj. pula z tego roku i pula z roku następnego. 

 

/Odp. na interp. radnego R. Kałaczyńskiego/  

 W kwestii miejsca rozpoczęcia budowy chodnika w Wituni Gmina jest otwarta. Do 

ustalenia pozostanie też sprawa budowy odcinaka wskazanego przez radnego o długości 

40m-50m tj. co po czyjej stronie będzie leżało, gdyż należy pamiętać, że sama kostka to 

nie wszystko. Na inwestycję składa się również materiał na podbudowę oraz koszt 

robocizny. 

 

/Odp. na interp. radnego J. Antczaka/ 

 Informacja zostanie przekazana do Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

 

/Odp. na interp. radnego K. Wilczyńskiego/ 

 Miejsce wokół wymiany drzew na Placu Jana Pawła II zostało uprzątnięte przez służby 

gminne. Na skwerze bawi się też sporo dzieci i być może to one rozsypały kamienie. Na 

Placu na bieżąco utrzymywany jest porządek na terenie gminy i miasta ale niekiedy coś 

zadzieje się tuż po sprzątaniu, kiedy ekipy utrzymujące porządek są już w innym miejscu. 

 

Radny Kabattek odnosząc się do napraw ubytków na drogach mówił, że z tego, co wie 

zostały one już połatane. Natomiast licząc 25.000,00 zł×2 to jest 50.000,00 zł plus środki 

sołeckie, więc ma nadzieję, że będzie to jakiś szerszy remont tych nawierzchni niż to co 

zostało wykonane. 

Burmistrz Więcborka powiedział, że jeżeli chodzi o przełomy na drodze w Zakrzewku, to 

Dyrektor ZDP w Sępólnie Krajeńskim skosztorysował to na 240.000,00 zł. 

 

Ad.14 Wolne wnioski i informacje. 

 

Radny Stanisław Posieczek podziękował za interwencję i wykonanie interpelacji złożonej na 

odcinek drogi Dorotowo – Stebionek. Okoliczni mieszkańcy podziękowali jemu on zaś 

dziękuje w ich imieniu. 

Radny Antczak przekazał informację, że Firma Green Energy wycofała się z projektu 

budowy farmy fotowoltaicznej. Wspomniał również, że Firma ma dzierżawę 1,2 MW 

przyłącza energetycznego, które jest skłonna odsprzedać.  
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Przewodnicząca RM poinformowała radnych, że kolejna sesja odbędzie się nie w środę,  

a  w piątek. 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady trzydziestej drugiej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 

 

 

 


